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750 vagy 870 év? 

„Konkrét ismereteim nincsenek arról, 2002-
ben lesz-e megemlékezés, azt azonban tudom: 
a város számon tartja a múltunkra utaló elsó' 
ismert oklevelet, melynek dátuma az 1252-es 
évet jelzi. Jövőre tehát 750 éve lesz, hogy is
merjük a város ó'si magja, a dömólki apátság 
létezését." Részletek lapunk 5. oldalán. 

Széchenyi-terv 
A Gazdasági Minisztérium a Széchenyi-terv 
lakásprogramja keretében pályázatot hirde
tett meg az önkormányzati bérlakás állomány 
növelésének támogatására . A támogatási 
célok között szerepel a fiatalok számára ter
vezett garzonház kialakítása. A témával fog
lalkozó cikkünk a lap 3. oldalán olvasható. 

Farsang Kupa 
Tizenkét csapat részvételével rendezték meg 
a Farsang Kupa teremlabdarúgó-tornát. A 
helyezettek sorrendje: 1. Jolly, 2. Egyházas-
hetye, 3. Hajcsatok, 4. Tokorcs E-mail. A 
legjobb mezőnyjátékos Horváth Roland, 
kapus Harmath Imre, gólkirályok (7-7 ta
lálat) Németh Zsolt és Németh József. 

Üvegeket festettek 

Mostanában új hobbi kezd kialakulni, ami főként a hölgyek körében népsze
rű, nevezetesen az üvegfestés. A celldömölkiek február első napjaiban Tölgyesi 
Ildikó irányításával ismerkedtek a „mesterfogásokkal" a KMK-ban. Egy biz
tos: az általuk készített munkák egyediek lesznek, s egy-egy ilyen darab aján
déknak vagy emléknek sem lesz utolsó. A legügyesebbek akár művészi szintre 
is fejleszthetik magukat. - gyi 

Átadtak az otthont 
Ünnepélyes keretek között átadták a celldömölki szociális otthont 

február 8-án. Avatóbeszédében Markó Péter, a Vas Megyei Közgyű
lés elnöke kívánt az intézményben folyó munkához és az ott élőknek 
sok örömet. 

Az átadási ceremónia ünnepi 
műsorral kezdődött, majd Mak
kos István polgármester mondott 
köszöntó't. Felelevenítette az épü
let tör ténetét , azt az idó'szakot, 
amíg a hajdani vendéglátóhely 80 
millió forintos beruházással funk
cionálisan is megfelelővé vált a 
szociális ellátás számára. A város 
és környékének lakossága nem 
szívesen viszi messzire a hozzátar
tozóját, ezért úgy gondolja, nem 
volt hiábavaló az erőfeszítés. 

Markó Péter megyei elnök kö
szönetét fejezte ki amiatt, hogy 
Celldömölk önkormányzata fel

adatot vállalt át a megyei önkor
mányzat tól . Véleménye szerint 
ugyanakkor egy ekkora nagyság
r e n d ű in tézmény va lósz ínűleg 
nem előnyös gazdaságilag, de a 
családias hangulat biztosítja a la
kók számára a megfelelő gondos
kodást. Sághy András evangélikus 
lelkész áldó szavai után Csizma-
ziáné Hubert Mária, a Népjóléti 
Szolgálat vezetője fejezte ki kö
szönetét minden segítőnek és tá
mogatónak. Reményét fejezte ki , 
hogy számára , akik é le t formát 
váltva az otthon lakói lettek, pó
tolni tudják a családot. T. G. 

Jótékonysági est Rendkívüli testületi ülés - lakossági fórum 

Döntés a piac áthelyezéséről 
Rendkívüli testületi ülésen döntöttek Cell

dömölk képviselői a piacról február 7-én. A 
határozat értelmében a heti kirakóvásár nagy 
része az Ifjúság téren kap helyet, míg a hasz
náltcikk piacot a városközponton kívülhe
lyezik el. 

Csengetnek. Az idős hölgy ajtót nyit. Az aj
tóban egy terebélyes nó' és egy másik, valószí
nűleg a lánya, 

- Újságpapírt gyűjtünk, naccsága. Ha oda
adná, ami van... 

- Nincs újságpapírom. 
- Jó lesz telefonkönyv is. 
- Az sincs. 
- Rosszul van a lányom. Aggyon neki egy 

kis vizet, kézit csókolom! 
Az idős hölgy jóh i szeműen a konyhába 

megy, a két nő utána. Megállnak az ajtóban. 

Az ülésen Fehér László képviselő számolt 
be az előző napi lakossági fórum tapasztala
tairól. Baranyai Attiláné dr. jegyző a rende
lettervezet kritikus pontjaira hívta fel a kép
viselők figyelmét, amelyek között a piac nyit-

(Folytatás a 2. oldalon) 

Nem hogy kimenni, még kilátni sem lehet tő
lük. Míg az idős hölgy vizet enged a csapból, 
egy harmadik személy besurran a szobába. 
Első dolga, hogy kihúzza a telefonzsinórt, két 
helyen is. Tudja a módját, valószínűleg nem 
először csinálja. Szeme gyorsan vizslat, keze 
sebesen jár, értékek után kutat. 

- Egy kis cukrot is tegyen bele, naccsága, 
mert cukros a lány - , s ezzel újabb idő telik el. 

- De finom édes! - így a fiatalabb. 
- Aggyon neki még egyet, hogy kitarcson! 

(Folytatás a 2. oldalon) 

Ez a felvétel azon a jótékonysági esten készült, 
melyet február 3-án tartottak a KMK-ban. A Ke
menesalja Sürgősségi Orvosi Ellátásért Alapítvány 
szervezte meg ezt az ünnepi alkalmat, amelyen fel
léptek Kozma Béla balettmester egykori és jelenle
gi tanítványai is. Fotó: Völgyi 

Valós történet mindenki okulására 
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Döntés a piac áthelyezéséről 
(Folytatás az 1. oldalról) 
va tartásának ellenőrzése, a köz
egészségügyi szabályok betartása, 
a parkolási lehetőségek kialakítá
sa is szerepelt. 

Makkos István po lgármester 

tájékoztatójában elmondta, hogy 
a M Á V É P C E L L Kft. március 1-
jén kezdi meg a Korona-sarok be
építését, február 15-étől próbafú
rásokat végeznek. Mivel piacna
pokon is meg kell oldani a terü

letre tör ténő szállítást, a Koptik 
utca felső részét szabadon hagy
ják. A fedett piactéren továbbra 
is napi élelmiszert árusítják, a k i 
r a k o d ó v á s á r á r u s í t ó h e l y e i t a 
Koptik Odó utcában a mozi épü

letének sarkáig és az Ifjúság 
ren alakítják k i . A mozgóboltb 
tö r ténő árusítás helyéül a totó 
előtti parkolót jelölték ki , a ha: 
náltcikk-piacot pedig a városkc 
ponton kívül - egyelőre még nt 
tudni, hol - helyezik el. A pi 
rendfenntartásával egy őrző-vé 
kft.-t bíznak meg. 

T. 

Fórum a piacról, 
némi késéssel 

Kevéssel azután, hogy az ön
kormányzat először foglalkozott a 
celli piac új elhelyezésével, Fehér 
László, a piac által leginkább érin
tett Ifjúság tér és környékének 
képviselője lakossági fórumot hí
vott össze, melynek témája az ez
zel kapcsolatos kérdések megvi
tatása volt. A fórumot - melyen 
jelen volt Makkos István polgár
mester, Baranyai At t i l áné dr. 
jegyző és Dummel Ottó, a műsza
ki osztály vezetője is - az tette 
szükségessé, hogy sok reklamálás 
érkezett az Ifjúság tériek számá
ra előnytelen döntéselőkészítés 
miatt. 

A Korona-sarok beépítése mi
atti állapot ismertetése után a fó
rum résztvevői közül sokan mond
ták el véleményüket, ki-ki a vér
mérséklete szerint. Kifejezték a 
kifogásukat amiatt, hogy a lakos
sági tájékoztatásra és vélemény
nyilvánításra késve kerülhetett sor. 
Általános volt a vélemény, hogy a 
piaci napokon áldatlan állapotok 
uralkodnak, ami nagyrészt az i l 
lemhelyek hiányából fakad. 

Elhangzott, hogy ezeken a na
pokon általában már éjjel 3 órá
tól a vasak zörgése, a kirakodás 
zaja, egyes piacozók hangoskodá-
sa zavarja a lakosság nyugalmát, 
pihenését. 

Felvetették a lehetetlen közle

kedési helyzetet, a zöldterületek 
tönkretételét, a hatalmas szemét-
és mocsokkupacokat. A legtöbb 
és legélesebb reklamálás a hasz-
náltcikk-piac jelenléte miatt volt. 
Akadt, aki polgári engedetlensé
get is emlegetett. Volt, aki „csu
pán" annyit mondott, hogy az itt 
élők szeretnék az életüket konszo
lidált körülmények között élni. A 
vita néha személyeskedéstől sem 
volt mentes. 

Makkos István po lgármes te r 
végül is azzal nyugtatta meg a fó

rum résztvevőit: a másnapi ren 
kívüli testület i ülésen mindé 
megtesz azért, hogy a haszná 
cikk-piac kiköltözzön a város kc 
pontjából. Fehér László képvis 
lő ugyancsak emellett fog voks< 
ni - ígérte. A fórum résztvev 
ígéretet kaptak arra is, hogy e 
későbbi időpon tban ugyancs; 
lakossági fórumon megvitatják 
piaccal kapcsolatos tapasztalat 
kat, és a szükséges módosítások 
foganatosítják. 

Völgyi 

Valós történet mindenki okulására 
(Folytatás az 1. oldalról) 

Az idő megy, közben a szobában folyik a 
kutakodás. A hölgy kis ékszerei - fülbevaló, 
nyaklánc, gyűrű, karóra - már a zsebben van
nak, pedig nem is voltak szem előtt. A szek
rényajtó a hirtelen nyitástól félig leszakad. A 
zajra felfigyel az idős hölgy, azt hiszi, az ajtó 
csukódott. Megkönnyebbül, mert közben már 
érzi, hogy nincs minden rendben. 

- Na, megjött a lányom! - mondja. 
- Nem, nem, csak ebbe a kosárba rúgtam 

bele - hangzik a válasz. 

Kisvártatva valóban megérkezik az idős 
hölgy nem éppen ijedős lánya, s hirtelen sür
gőssé válik minden. 

- H á t maguk mit keresnek itt?! - kiáltja 
teli torokból . 

- Újságpapír t gyűjtünk - és már rohan
nak is kifelé. 

A hölgy lánya telefonálna, de mire odáig jut, 
eltelik 8-10 perc. A rendőrség azonnal indul, ő 
pedig kerékpárra ugrik, megpróbálja utolérni 
a tolvajokat. Útközben találkozik a rendőrök
kel. Ők is keresik a gyanúsítottakat - hiába. 

A t ö r t é n t e k u t á n így szól az idős hölg; 
höz a l e á n y a : A n y u k á m ! E t t ő l kezdve á 
l a n d ó a n tar tsd csukva a b e j á r a t i ajtói 
Ha csengetnek, mind ig k é r d e z d meg, 1 
az! Ha ismeret len, ne engedd be, bárm: 
lyen s z é p e n kér i is! Csak akkor nyiss a; 
tó t , ha biztos vagy benne, hogy nem sí 
t é t s z á n d é k ú emberre l t a l á l o d szemb 
magad! 

T ö r t é n t mindez C e l l d ö m ö l k ö n , az t j 
2001. évében, Vízön tő havának utolsó elöl 
t i napján a déli harangszó idején a város f i 
ruma közelében. 

Völgyi I 

Félperzsa cicát keresnek 
Az Akácfa utca környékén a közelmúltban eltűnt egy vörös-fe

hér tarka perzsa cica. Gazdája pénzjutalmat ajánl fel a megtaláló
nak vagy a nyomravezetőnek. A jó hírt a 422-681 vagy a 420-933-
as telefonszámon várja. 

Terjesztőket keresünk! 
Jelentkezőket keresünk (diákokat is) az Új Kemenesalja 

című hetilap jutalékos rendszerben történő terjesztésére 
Érdeklődni lehet a Kemenesaljái Művelődési Központban 
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Széchenyi-terv három témában 
A Gazdasági Minisztérium a 

^ z é c h e n y i - t e r v lakásprogramja 
e re tében pályázatot hirdetett 

az önkormányzati bérlakás-
á l l o m á n y növelésének támogatá-

iára. A pályázatban való részvételt 
X G ervezi a celldömölki önkormány

zat is. A támogatási célok között 
izerepel a fiatalok számára terve
zett garzonház kialakítása. A pá-
yázati kiírás feltételei szerint olyan 
Í5 év alatti fiatalok vehetnék igény
ié a „fecskeházi" elhelyezést, akik-

nincs önálló ingatlanuk, házas-
ársi vagy élettársi kapcsolatban 
;lnek, kereső tevékenységet foly-
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rvevő 
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Megtartották az elsó' koncertet 
gyj ( t kegytemplom nemrég felújított 

irgonáján. Petrován Mária orgo-
laművész játékát hallhatta a kö
zönség, közreműködött Faragó 

inra énekművész. 
Fotó: Völgyi 

tatnak, vagy felsőfokú oktatásban 
vesznek részt. Tervezik nyugdíjas
ház kialakítását is, ahova saját la
kással nem rendelkező idős szemé
lyek, házaspárok kerülhetnek be. 
Szintén pályázik az önkormányzat 
szociális elhelyezést biztosító bér
lakás építésére. A garzonház épí
tésének lehetséges helyszíne a Sági 
utca és a Hunyadi utca sarkán lévő 
(volt zeneiskola) épülete lehet. A 
nyugdíjasház építését a szociális 
otthon épületéhez kapcsolnák, az 
azzal szomszédos, Bocskai utcai in
gatlanra tervezik. A szociális bér
lakásokat Alsóságon, a Sági utcai 

önkormányzati területen építenék 
fel. 

Szintén a Széchenyi-terv kere
tében hirdették meg a vallási tu
rizmus fejlesztésének támogatá
sáról szóló pályázatot. A pályázat
ra a romtemplomhoz kapcsolódó 
fejlesztéseket nyújtja be a celli 
önkormányzat. A Portschy Tamás 
által elkészített tervek alapján a 
romtemplomnál kisebb kulturális 
rendezvények megtartására alkal
mas s z í n p a d és n é z ő t é r , 
sétálóutak, park létesítését, vala
mint a létesítményt körülzáró ke
rítés, térvilágítás kialakítását, és 

bemutatótáblák elhelyezését java
solják. 

A turizmusfejlesztés segítésére 
is különböző pályázatokat írtak ki 
a Széchenyi-terv keretében. Pá
lyázni lehet: a vendéglátás támo
gatása a nemdohányzók védelmé
ről szóló törvény rendelkezései
nek a vendéglátóhelyeken törté
nő elősegítésére, a lovasturizmus 
minőségi fejlesztésének támoga
tására, a falusi turisztikai kínálat 
fej lesztésének t ámoga tá sá ra , a 
kerékpáros-turizmusban résztve
vők számára nyújtott szolgáltatá
sok fejlesztésének támogatására. 
Bővebb információkat a celldö
mölki tourinform irodában kap
hatnak az érdeklődők. T. G. 

Orgonaszó 

ölgy 
re ál 
LjtŐt 
Jg, k 
i r m i 
39 aj 
n sö' Másfél évvel ezelőtt lakossági 
;mbt íezdeményezésre , önkormány

zati segí tséggel alakult meg a 
z U Polgárőr Egyesü le t B o b á n . A 
előt étszám fel tűnően magas, 61 fő 
)s fó /olt. Most is 57-en vannak, s eb-

sói 50 bármikor szolgálatba ál-
!yi L lítható. Az egyesület tagjai job

bára 30-40 év között iek, az egy
szerű e m b e r t ő l a d i p l o m á s i g 
szinte mindenki m e g t a l á l h a t ó 
íözöttük. Ál ta lában este tíztői 
lajnali fél négyig, a postavonat 
érkezéséig teljesítenek szolgála
tot. Tovább nem nagyon szüksé-
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Polgárőrök tanácskoztak Bobán 
ges, faluhelyen korán indul az 
élet . Legfontosabb feladatuk a 
bűnmegelőzés a község te rü le
tén, valamint a helyi rendezvé
nyek biztosítása. Ál ta lában 2-3 
fős csoportokban t e l j e s í t enek 
szolgálatot. 

Január végi közgyűlésükön je
len volt Szabó Ferenc polgármes
ter, Horváth Csaba körjegyző, 
Perendi Zoltán, a Vas Megyei 
P o l g á r ő r Szöve t ség e lnökség i 
tagja, Berkes András a jánosházi 
polgárőrök képviseletében, vala
mint Bali Ernő'rendőr törzszász

lós . Az e lmúl t 
évi tevékenység 
e l e m z é s e mel
lett fontos napi
rendi pont volt 
az Alapszabály 
k i e g é s z í t é s e , 
ami a c é g b e 
jegyzés megindí tása miatt volt 
szükséges. Az egyesület elnöke 
i smé t Hegyi Ernő', t i t k á r a 
Sövegjártó Károly lett. Az elnök
ség új tagokkal bővült. Alelnök
nek választották Géczi Sándort 
és Linka Ágostont, titkárhelyet

tesnek Balogh Ferencet. Az el
lenőrző bizottság elnöki tisztét 
Bobai Sándor tölti be, tagjai: Ba
logh László és Pós László. A köz
gyűlés kere tében 4 új polgárőrt 
is felvettek tagjaik sorába. 

A bobai polgárőrök ebben az 
évben szeretnék stabilizálni a lét
számot javí tani a szolgálat minő
ségét, bővíteni az együt tműkö
dést és erősíteni kapcsolataikat. 
Terveik v é g r e h a j t á s á b a n m á r 
csak azért is bizakodnak, mert az 
utóbbi időben javultak a körül
ményeik és a felszereltségük is. 
Ez utóbbi további fejlesztéséhez 
számítanak a vállalkozók t ámo
gatására is. Völgyi L . 



Elkötelezett fiatalok, akik mások elé is kiállnak 
Ebben az írásban három ifjút mutatunk be: Lepedus Ágnest, aki 

református tanítóképzőbe jár, Halasi Andrást, aki evangélikus lelkész
nek készül, és Kéri Adrienn katolikus hitoktatót. 

Sepsiszentgyörgy, Kissomlyó, 
Pápa, Nagykoros - ezek a váro
sok jelzik Ági eddigi életének leg
főbb állomásait . 1989 karácso
nyán Közép-Európa ünnepi han
gulatához még egy valami hozzá
j á r u l t : m e g d ő l n i l á t s zo t t a 
Ceausescu-rendszer. A változá
sokban bíztak Ági szülei is. A re
ményt keltő fordulat nem hozta 
meg a Lepedus család számára azt 
az életet, amiben hittek. Össze
szedték személyes holmijukat, és 
M a g y a r o r s z á g felé v e t t é k az 
irányt. Az ország nyugati végében, 
Borgátán éltek rokonaik, náluk 
húzták meg magukat, amíg rá 
nem találtak, és meg nem vették 
azt a kissomlyói házat, melyben 
most is élnek. A család megér tő 
szeretetet remélt, de Ági jól em
lékszik azokra a szívszorító mon
datokra, melyek akkor úgy elke
serítették: román állampolgárok 
vagytok, mégis magyarul beszél
tek? 

Kissomlyón nem élnek refor
mátusok, ezért a Lepedus család 
igyekezett az evangélikusok közé 
„betagozódni" - ahogy Ági mond
ja . Konf i rmác ió i e lőkész í tő re 
azonban már jelenlegi lelkészé
hez, Szentpály-Juhász Imréhez 
járt. Középiskolai tanulmányait a 
pápai református gimnáziumban 
folytatta, mely éppen abban az 
évben, 1994-ben kezdte meg újra 

működését . 

- Ha ma 
kellene egy 
g y e r e k n e k 
a j án l anod a 
pápa i refor
mátus gimná
ziumot, mivel 
érvelnél? 

- Csak az-
Lepedus Ágnes zal, amit ma

gam is megtapasztaltam. Ez egy 
olyan iskola, ahol a tanulmányi 
e r edményen kívül a nagybetűs 
ember is fontos. Időt fordítottak 
ránk. Törődtek a lelkünkkel. Ér
tékeket, Örök értékeket mutattak, 
melynek semmi köze sincs a pénz
hez. 

- Ugyanezt az ér tékrendet fo
god közvetíteni a gyerekeknek, ha 
már hit tantanár leszel? 

- Pontosan ugyanezt. Legfon
tosabb feladatomnak azt az érték
nyújtást tekintem majd, mellyel 
Isten elhívottjaként hozzájárulha
tok ahhoz, hogy a gyerekek be 
tudjanak épülni a gyülekezetbe, 
hogy mindannyian örök értékrend 
szerint éljenek, hogy valóban kő
sziklára építsenek. 

* * * 
H o l volt, hol nem volt, élt egy

szer egy kisf iú , aki m á s o d i k 
gyermekként látta meg a napvi
lágot a Halasi családban. A ke
r e s z t s é g b e n az A n d r á s nevet 
kapta. Szertelenség, féktelenség 
soha nem volt j e l l emző rá, édes
anyja szerint hat hónapos korá
ig nem is igen nevetett. Annál 
többet mosolygott szeretett dé -
d iké jé re , aki A n d e r s e n - m e s é k 
helyett bibliai tör téneteket mon
dott, ha el akarta altatni Andris
k á t . Ö r e g e c s k e k e z é t fogva 
rendszeresen jár tak templomba. 

A n d r á s nőt t , cseperedett, és 
amikor a család Ce l ldömölkre 
költözött, a hit tanórákra már itt 
kezdett járni. Akkor még csak a 
Bibliai tör ténetek című kötet volt 
a leginkább szeretett olvasmánya, 
ma már maga a Biblia a legtöb
bet olvasott könyv. Andris csak azt 
sajnálja, hogy lassan halad vele, 
mert nehéz a szövege, és bizony 
apró a betű. 

A n d r á s ügyes kezű: szívesen 

Halasi András 

rajzol. Azon pedig csodálkozni 
sem kell, hogy a ceruza körvona
laiból kialakuló épület leginkább 
egy celldömölki egytornyú temp
lomra hasonlít. Azon sem lepődik 
meg senki, ha a rajzok nagy több

ségén S á m 
son, vagy a 
legkedvesebb 
„hős", Mózes 
jelenik meg. 
Azon azon
ban van mit 
csodálkozni , 
hogy Andris 
elszántan ol
vassa Dar
wint is. Véle

ménye szerint csak így tudja meg
cáfolni tételeit, mellyel ő nagyon 
nem ért egyet. Egyelőre családjá
nak bizonygatja a darwini teória 
képtelenségét, de egyszer szeret
ne gyerekeknek hittanórát tarta
ni, ahol minden betű cáfolatára 
sort kerítene. 

Apropó, hittan. Andris már ebbe 
is belekóstolt azon a délutánon, 
amikor hitoktatójuk késve érkezett. 
Osztálytársai határozottan úgy ér
tékelték, hogy elmarad a hittanóra. 
A fiú azonban szelíd szóval vissza
ültette őket az iskolapadba, és elő
vetette velük a hittankönyvet. Vé
gigolvasták a soron következő lec
két, és Andris már nekiállt megszer
vezni a történet eljátszását is, ami
kor megérkezett a lelkészük. And
ris nagy bánatára... 

* * * 
A tavalyi év szeptembere nagy 

változásokat hozott Kéri Adrienn 
életében. Befejezve a Csokonai 
Vitéz Mihály Pedagógia Főisko
lát, elsős osztályt kapott a bobai 
általános iskolában. Megbízták a 
hittanórák megtartásával elsőtől 
nyolcadik osztályig. Az óvodai hit
tanórák megtartása is rá hárult. 
Hogy képzetten és önbizalommal 
állhasson elsősei elé, illetve éne
kelhessen a sági templom kánto

ra mellett, énektanárhoz iratko 
zott be. Éneke l a Liszt Feren 
Vegyeskarban, de ha kell karácso 
nyi műsor t szervez az alsóság 
templomban. 

- Elmondani is sok, menny 
mindent csinálsz... 

- Nem olyan megterhelő minc 
ez, ha belegondolsz, hogy a taní
tásban megszerzett tapasztalata--
kat kamatoztatni tudom a hittan
órákon. Igaz, hogy délelőtt az éri 
irányításom alatt zajlanak a tan 
órák, délután viszont a gyereke! 
fáradtsága, hozzáállása határozz 
meg, hogy mennyit beszélgetünk 
Játékos formában dolgozzuk fel 
bibliai történeteket , jóval oldot 
tabbak ezek az alkalmak, mint 
délelőtti tanórák. 

- Óvodásoknak és nyolcadiko 
kamaszoknak is tartasz bibliaórá
kat. Egyik korosztállyal sem lehe 
egyszerű. 

- A z ovisokkal nem is lehet a szó 
szoros ér te lmében hi t tanóráka 
tartani. Lehetetlen és feleslege 
Őket évszámokkal, helyszínekké 
terhelni. Éneklés, rajzolás, színe 
zés közben beszélgetünk olyan do 
gokról, mint 
igazmondás 
és füllentés, 
vagy enge
delmesség és 
szót nem fo
gadás. A na
gyobbak már 
bérmálkozás 

után vannak, Kéri Adrienn 
őket a legne
hezebb megszólítani. De elég na
gyok már ahhoz, hogy meg lehes
sen velük beszélni, miről szeretné
nek hallani. Úgy egyeztünk meg a 
nyolcadikosokkal, hogy a szentek
ről, a szentek életéről fogunk be
szélgetni. Valóban elég sok min
dennel foglalkozom, de azt hiszem, 
bármelyik tennivalómat nézem is, 
mindegyik feladatom egymást erő
síti. Németh I. 

Átalakítja a Nett-Paek Kft. 
a volt GAMESZ-műhelvt 

Átalakí t ják a Hol lósy té r 1. 
szám alatti épülete t , a korábbi 
GAMESZ-műhely t . A 7-8 millió 
forint é r t ékű munká t a Savaria 
Nett-Pack Kf t . f inansz í rozza , 
amely csökkent munkaképessé
gű emberek foglalkoztatásáról 
gondoskodik. A C e l l d ö m ö l k i 
Város i Ö n k o r m á n y z a t jú l ius i 
döntése é r te lmében a káefté az 

elvégzett munkála tok fejében 5 
évig ingyen használhatja az épü
letet. 

Az új helyen a jelenleginél 10¬
12 fővel több megváltozott mun
kaképességű e m b e r t á r s u n k n a k 
tudnak majd munká t biztosíta
ni . Az á tadás időpontját április 
30-ára tervezik. 

V. L . 



th I. 

750 vaQU 870 év? - Milyen múltra tekinthet vissza a város? 

Egy közelgő évforduló furcsaságai 
Ünnepeink sorában különböző'évfordulók jelzik az idő múlását és 

a korok, korszakok változásait. Vannak kerek évfordulók, mint az au
gusztus 20-án befejeződő'millenniumi év, melynek országos kisugár
zása van. Időnként hallunk települések Önállóan szervezett ünnepi 
megemlékezéseiről is, amikor múltjára gondol vissza a falu, vagy vá
ros közönsége. Utóbbiak szervezése azon múlik, ki milyen alapokat 
tud felmutatni, meddig tudnak leásni a múlt talajába. Sok múlik azon, 
hogy a kutató az élet fenntartásához fontos haj szálgyökereket, vagy 
talpgyökeret talál-e meg. Az iménti hasonlat nem véletlen, illik váro
sunk múltbeli történetére is. 

Konkrét ismereteim nincsenek 
arról, 2002-ben lesz-e megemléke
zés, azt azonban tudom: a város 
számon tartja a múltunkra utaló 
első' ismert oklevelet, melynek dá
tuma az 1252-es évet jelzi. Jövőre 
tehát 750 éve lesz, hogy ismerjük 
a város ősi magja, a dömülki apát
ság létezését. 

Felmerül a kérdés: az említett 
évszám elégséges-e az ünneplés-

Amennyiben a város 2002-ben 
ünnepséget kíván szervezni a bizo
nyíthatóan 750 éves múltja emlé
kére, a kezdeményezést támogat
ni lehet. Az ünnepség szervezését 
- ezt fontos hangsúlyozni - az első 
ismert oklevél dátumához kell köt
ni, mert az alapító okirat - akár ki
rályi, akár kegyúri - mindig döntő 
egy jubileumi ünnepség megszer
vezésében. Alapító okiratról nem 

Várfal maradványok a bányaművelés előtti időből (Lázár gyűjtemény). Az 1,5 
méter széles falmaradványok középkori keletkezésre utalnak. 

hez? Egyér te lmű választ nehéz 
adni. írásom célja a figyelemfelkel
tés, és ebbe belefér az újabb kuta
tás szükségessége is. 

Eddigi ismereteink szerint tény, 
hogy az 1252-ben kelt oklevél va
lóban az első, amit ismerünk. Az 
oklevélből kitűnik: az apátság régi 
birtokáért pereskedik. A pereske
dés az ítélettől függetlenül nyilván
valóvá teszi a korábbi állapotot, a 
létezést mindenképpen. 

tudunk. Ráadásul furcsa helyzet
ben vagyunk. Jogosnak mondhat
juk a 750 éves múltra való emlé
kezést, miközben tudjuk: 1932-33-
ban fényes ünnepség keretében 
már megemlékeztek a 800 éves év
fordulóról. A záró napon, 1933. 
szeptember 8-án, - a celli búcsú 
napján magas rangú egyházi sze
mélyek-élükön Serédy Jusztinián 
hercegprímás - vettek részt a kü
lönböző megemlékezéseket lezá

ró éves rendezvényen. A magas 
rangú személyek jelenléte jelzés
értékű. A gond ott van, hogy az
óta sem derült ki: a 800 éves jubi
leumot milyen forrás alapján szer
vezték. 

A legújabbkori, e témába tarto
zó írások igyekeztek választ adni 
az eredet kérdésére. Lapunkban 
olvashattuk Nádasdy Lajos folyta
tásokban megjelent tartalmas írá
sát. Említhetünk másokat is, akik
nél évszámra való utalás is van. 

Szigeti Kilián A 200 éves szom
bathelyi egyházmegye emlékköny
ve 1977. c ímű kö te tben így ír: 
„Minden jel arra mutat, királyi ala
pítású. Ebben az esetben I I . Béla 
jöhet számításba alapítóként, s így 
a keletkezést 1131-33 közé tehet
jük." 

Nemes Vazul A magyar Mária-
Cell kegyhelynek ismertetése című 
1948-ban kiadott kis könyvecské
jében kétségeket támaszt ugyan, 
amikor ezt írja: „Mondák szövevé
nye takarja el az apátság keletke
zésének időpontját". Később pe
dig így fogalmaz: „A legrégibb ok
levelek bizonysága szerint az apát
ság alapítása az 1133-ik esztendő
re tehető." Melyek ezek az okle
velek, nem tudjuk meg, 

Amennyiben azt feltételezzük, 
hogy az újabbkori kutatók nem ta
láltak az alapokra utaló konkrét 
dokumentumot, azt mondhatjuk, 
a háborúk során elpusztulhatott, 

Freskőtóredék az Árpád-kori temp
lomiéin. 

mint ahogy az apátság levéltárára 
1945-ben. Ez igaz is. Ámde Pacher 
Donát kiváló egyháztörténeti író 
1912-ben adta ki a dömölki apát
ságról igen nagy részletességgel írt 
könyvét, s ő sem talált bizonyító 
adatot. 

Visszatérve a Nemes Vazul írá
sában jelzett mondák szövevényé
re, Vak Béla királyunk Ság hegyi 
várépítési mondája juthat eszünk
be. Árpád-házi királyunk uralko
dása a már említett évekre esik. 
Ami pedig az oklevelekre tör ténő 
utalást illeti, a közelgő és bizonyít
ható 750 éves évforduló ösztönzést 
adhat újabb kutatásokra. És fon
tos lenne tisztázni a 800 éves jubi
leum körülményeinek azon része
it is, amelyek igazolhatják egyik 
vagy másik dátum helyességét. 

A kutatás vagy kutatások ered
ményeinek közreadása lehetne a 
rendezvény egyik kiemelt prog
ramja. 

Káldos Gyula 
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Sport 
Zsivóczky tavasszal az Autók FC-t erősíti! 

A győri s é rü lé shu l l ám fe lgyors í to t ta a 
Lombard SC já tékosával a tá rgyalásokat . 
Zsivóczky Gyula, az FTC-t, Vácot, Újpestet , 
MTK-t , Videotont is megjárt k i tűnő bal o l 
dali középpályás közel 300 élvonalbeli mér
kőzés után a I I . osztályban, Cel ldömölkön 
folytatja. A játékost ugyan szerződés köti még 
a tatabányai együtteshez, de a két tulajdonos 
megegyezett, tavasszal kölcsönjátékosként az 
Antók FC csapatát erősítheti , akivel ennek 
megfelelően kötöt tek szerződést a celli kék-
sárgák. 

A játékosra nagy szükség van, hiszen a hét
főn Veszprémben megoperált Rajki Tamásra 
az idei bajnokságban edzője, Pintér Attila nem 
számíthat. Latyák Tamás egy hét után elkezd
heti az edzéseket, és a csapat rendelkezésére 
állhat 3-4 hét múlva. 

Arc- és orrcsonttörés az E T O meccsen 

Győri ETO F C - C V S E Antók F C 3-1 (2-1). 
Győr, 300 néző. Edzőmérkőzés. Vezette: Bősze. 

ETO: Sebők (Molnár) - Bognár, Böjté, Győ
ri , Vasas (Károlyi) - Mracskó, Baumgartner 

(Regedéi) , Farkas B., Rósa D. (Nagy L.) -
Kenései (Ballá), Vayer. Antók FC: Szép (Nagy 
Z.) - Horváth, Bodor (Nagy Zs.), Csákvári, 
Szöllősi - Marius, Tóth, Hegyi, Rajki (Csernák) 
- Fogarasi (Latyák, Bodor), Germán, Kovács. 

A játékvezető elnéző magatartásának kö
szönhető, hogy az ETO néhány játékosa meg
feledkezett a sportszerűségről. Részben en
nek volt köszönhető Rajki súlyos sérülése, és 
Bognár botrányos, kíméletlen durva játéka is. 
Latyák o r r c son t t ö r é se vé le t l enszerű volt, 
Vayerrel fejelt össze szerencsétlenül. 

A mérkőzést az ETO műfüves pályáján ját
szottak a csapatok. A mérkőzés túlnyomó ré
szében a celli együttes irányított, amely már 
kezdés után 20 másodpercre Germán góljá
val a vezetést is megszerezte. Ezt követően a 
20. és 38. percben Baumgartner használta ki 
a védők megingását és a partjelző jóindulatát, 
és 2-1-re fordított az ETO. A kulturáltan ját
szó celli csapat több gólhelyzetet dolgozott ki , 
Cse rnák kétszer is szemtől szembe került 
Molnár kapussal, de mindkétszer a kapus jött 
ki győztesen, ziccerben hárított. A 80. perc

ben Vayer lesállás után újabb gólt lőtt. Vere
sége ellenére a celliek egyenrangú ellenfelei 
voltak az ETO-nak. 

CVSE Antók FC-FC Glória Bistrica 0-1 
(0-1). Celldömölk, 600 néző. Edzőmérkőzés. 
Vezette: Molnár. 

Antók FC: Szép (Nagy Z.) - Horváth, Bo
dor, Csákvári, Szöllősi - Kovács, Tóth, Hegyi, 
Marius (Csernák) - Fogarasi, Germán (Nagy 
Zs.). FC Glória: Anghel - Coroian, Ciolobec, 
Costin - Luca, Chibulcutean, Sánmár te rn , 
Tempeli - Schumacher (Míszti), Gorga, Turku. 

Két nappal a győri mérkőzés után, újabb élvo
nalbeli együttessel mérkőzött a celli csapat. Most 
a Román I . liga 8. helyezett besztercei csapatot, 
az FC Glória együttesét látta vendégül. Az indiai 
edzőtáborból olaszországi táborozásra igyekvő 
erdélyi csapat szakította meg útját Celldömölkön. 
Sportszerű, jó iramú, remek mérkőzést láthattak 
a nézők. A kitűnő erőket felvonultató vendég
csapat helyenkénti szellemes játékáról nem ma
radt el a celliek játéka sem, csak a góllövés nem 
ment. Viszont a vendégek 42. percben belőtt szög
lete után a fedezetlenül hagyott Costi közelről a 
léc alá bombázott, és ezzel bebiztosította csapa
tának a győzelmet. - tim -

Gyermeklabdarngók hosszú menetelése 
Akik érdeklődést tanúsítanak a labdarúgás honi fejló'dése iránt, azok 

tudják, hogy az utánpótlás nélkül a felemelkedés nem lehetséges, a 
kisebb sikerek e nélkül csak tiszavirág-életú'ek lesznek. Városunknak 
ezen a területen nem lehet panasza, hiszen az elért szép eredmények 
önmagukért beszélnek. Az összegzésre Kazári Józsefet, az Eötvös Lo
ránd Általános Iskola testnevelés munkaközösség vezetőjét, labdarú
gó utánpótlásedzó't kértük fel. 

- Évek óta beszédtéma a hazai 
labdarúgás megújítása, mely csak 
az utánpótlásnevelés újragondo
lásával lehetséges. Ennek szelle
mében hét évvel ezelőtt együttmű
ködési szerződést kötött az Eöt
vös Iskola a CVSE l abda rúgó 
szakosztályával, melynek eredmé
nyeként h á r o m korosz tá lyban , 
heti két edzéssel folyik a szakmai 
munka iskolánkban. Az edzése
ken elsajátított tudás igazi mércé
je a különböző kupákon való meg
mérettetés. Focistáink december
ben igazi hosszú m e n e t e l é s b e 
kezdtek, tíz kupán vettek részt, s 
igazán szép eredményeket értek 
el. 

A sort kezdjük talán a legna
gyobb sikerrel. A 2000-ben elő
szö r megrendezett PEPSI-
S U L I F O C I Bajnokság megyei 
fordulóján az 5-6. osztályosok a 2. 
helyet, míg a 7-8. osztályosok az 
1. helyet szerezték meg. Az érté
kes díjak elnyerése mellett az or
szágos döntőn való részvétel jo-

Kupán 7 csapatban mintegy 80 
tanulóval vettünk részt nagy si
kerrel. Az I . és I I . korcsoportban 
a pápai Erkel iskola csapatai előtt 
az 1., a I I I . korcsoportban szín
vonalas dön tőn a pápa i PELC 
mögött a 2. helyen végeztek ta
nulóink. 

Szintén jó eredményeket köny
velhettünk el a sárvári Nádasdy 

gát is kivívták. A Varga Csaba, 
Kazári Barnabás , Tulok Tamás, 
Kaisinger András , 
Kovács Krisztián, 
Pék István, Hanzl 
István összetételű 
csapat az országos 
döntőn - mely 24 
csapat részvételé
vel zajlott - m á r 
nem tudott tovább
lépni csoportjából, 
b á r az n é m i l e g 
gyógyír lehet, hogy 
é p p e n a v é g s ő 
győztes Balmazúj
város ütötte el őket A legtöbb sikert elért 1-2. osztályos csapat. Álló sor: 
a továbbjutástól. A Szabó Bence, Hanzl Máté, Kazári Bence, Skriba Máté, 
v a l ó s á g h o z m é g Nagy Bálint. Guggolnak: Talíszter Krisztián, Rosta 
h o z z á t a r t o z i k Szabolcs, Németh Gábor, Boznánszky Gábor, Vajda 

hogy a mi fiaink a 
korosztályuknál 1, 

Milán. 

illetve 2 évvel fiatalabbak voltak, 
s ezt tudva felértékelődik az elért 
siker. 

A legtöbb focistát megmozga
tó rendezvényen , a Szilveszter 

Kupán, melynek csapatai több 
megyéből érkeztek, s színvonalá
ban a területi döntők nívóját is 
e lér te . I I I . korcsoportos csapa
tunk 3. lett (a legjobb kapus cí

met Gó'cze G e r g ő érdemel te k i ) . 
I . korcsoportos csapatunk 5 mér
kőzésen 100 százalékos teljesít
ményt nyújtva 21 -1 -es gólkülönb
séggel nyerte el a kupát . A gólki
rály 15 ta lá la t ta l Skriba Má té , 
míg a legjobb já tékos Nagy Bá
lint lett. 

A sorozatot focistáink január 6-
7-én a Góliát Torna megyei dön
tőjével zárták. A 3-4. osztályosok 
- betegségek miatt megtizedelve 
- a 3. helyen, az 1-2. osztályosok 
óriási csatában az 1. helyen végez
tek. A csapat tagjai Taliszter 
Krisztián, Rosta Szabolcs, N é 
meth Gábor, Skriba Máté , Vajda 
Milán, Kazári Bence, Hanzl Máté, 
Szabó Bence, Boznánszky Gábor 
és Szemenyei Máté küzdeni tu
dásból jelesre vizsgáztak. Skriba 
Máté 26 találattal gólkirály lett, 
míg Gó'cze Gergőt - mondhatni 
szokás szerint - a torna legjobb 
kapusának választották. 

A hosszú mene te lés után kis 
pihenőt kaptak a játékosok, a vál
lalkozó szelleműek ismerkedhet
tek a síelés rejtelmeivel, hiszen 
immár a kilencedik táborunkat 
szerveztük idén. Februártól újra 
kezdődik a komoly munka, s bí
zunk benne, hogy a tavaszi sze
zonban is hasonlóan jó e redmé
nyekkel öregbíthetjük az Eötvös 
iskola és Celldömölk város jó hír
nevét. 

Ro-ló 



7 2001. FEBRUÁR 15. ÚJ KEMENESALJA 

FA - GYULÁ É 
951420-543 

ŰL Tűzifa akció! Fűrészelt akácfa kugli 900 Ft/g helyett 840 Ft/g 
Laminált bútorlap szabás 250 Ft/m'- Egyedi bútorgyártást vállalunk 

Telephely: Celldömölk-lzsákfa, B o k o d p ú s z t a 

TW' 1 1 1 1 " « 1 1 I T W\ " 1 A " 1 _ " I bi fellépés február 11-én Kapós¬Hírek a Celldömölk L . t .L . eletéből a ^ 
Tavaly március 24-én alakult meg a Celldömölk U.F.C. azzal a cél

lal, hogy az óvodából kikerülő'13 fíú-akik valamennyien a Mikes Úti 
Óvodába jártak, és Balhási István edzó'sége alatt ovis focin kergették 
a labdát - továbbra is együtt tudjanak focizni. Szeptembertől a kis 
focípalánták három különböző iskolába kerültek. Az U.F.C. két veze
tője, Boznánszky Gábor elnök és Görög József titkár mellett az egyesü
let alapítói a 13 gyermek és szüleik, akik így látták biztosítottnak a 
gyerekek továbbfejlődését. Az egyesület fó' célja megadni a gyerekek
nek azt a lehetőséget, hogy továbbra is együtt focizzanak. 

Az U.F.C. megalakulása eló'tt 
is biztosított a gyerekeknek heti 
egy óra focit a városi sportcsar
nokban. A rengeteg foglalkozás, 
az együttlét öröme sok-sok sikert 
hozott a gyerekeknek, az edződ
nek és a szülőknek a tavalyi esz
t e n d ő b e n . 2000. má jus 21-én 
Győrben, az A D I D A S P R E D Á -
TOR Kupa területi döntőjében 
két csapatot indítot t a Cel ldö
mölk U.F.C. Az 1993-as korosz
tályban az első két helyet sikerült 
is elhódítaniuk. Egy héttel később 
folytatták sikeres szereplésüket a 
P R E D Á T O R Kupa Zalaegersze
gen megrendezett újabb területi 
döntő jében. Az egyik csapat a 
dobogó első fokára állhatott fel, 
míg a másik holtversenyben a 3¬
4. helyet szerezte meg. 

A nyári szünidőben, augusztus 
elején Mesteriben, a termálfürdő 
adta lehetőségeket kihasználva 
egy hétig edzőtáborozhattak, és 
foglalkozásokon vettek részt a fo
cipalánták. A gyerekek nagy kedv
vel és örömmel végezték a napi 
edzéseket, mivel a játékok a me
dencében is folytak. Az iskola 
megkezdésével , s zep tember tő l 
minden péntek délután egy órás 
foglalkozás várja a gyerekeket a 
városi sportcsarnokban. Október
től már hétfőnként is rúghatják a 
„bőrgolyót" az Eötvös iskolában. 

2000. szeptember 24-én ren
d e z t é k az A D I D A S P R E D Á 
T O R Kupa o r szágos dön tő j é t 
Budapesten a népl iget i Fradi-
pályán, ahova a celliek a két te
rületi dön tő megnyerésével j utot-
tak. A csapat korosztályában 12 
csapat közül - szoros csatában -
az előkelő második helyet szerez
te meg. A gyerekek rengeteg él
ménnyel gazdagodtak a rendez
vény során. Az M L S Z és a válo

gatott közös csapatával - amely
ben többek között szerepelt Bics
kei Ber ta lan , H r u t k a J á n o s , 
Zavadszky Gábor - játszott be
mutatón a celli fiúk kivívták a kö
zönség szimpátiáját. 

Tavaly decemberben Zalaeger
szegen fociztak a fiúk a Mikulás 
Kupa elnevezésű labdarúgótor
nán, ahol a második helyet sze
rez t ék meg. A C e l l d ö m ö l k ö n 
évente, hagyományosan megren
dezésre kerülő Szilveszter Kupán 
is szerepeltek a C e l l d ö m ö l k 
U.F.C. focistái, igaz egy korosz
tállyal magasabb szinten méret
ték meg magukat, de így is a har
madik helyen végeztek. 

Az edzők tervei között szere
pel még számos, a téli időszak
ban megrendezendő labdarúgó
tornán való részvétel. A legutób-

a Mézga Foci Suli 5 éves szüle
tésnapján léptek pályára. 

Az egyesület é le tének fejlődé
séhez támogatók adnak segítsé
get. Az adományozók nagylelkű 
pénzügyi támogatása nélkül ne
hezebb helyzetben lennének. Kö
szönik a pénzügyi támogatás t a 
következőknek: G A L I S Z János
háza, S Á G H E G Y BT, Mezőgaz
dasági Bolt Celldömölk, Keme-
n e s s z e n t m á r t o n , F O D A T Kft . 
Celldömölk, HOPPER-SYSTEM 
Kft. Celldömölk, C I K L O P Kft . 
Celldömölk, Kiss Balázs Celldö
mölk, U N I V E R S U M Kft. Kör
mend, Sághegyalja Szövetkezet 
Cel ldömölk. A későbbiekben -
ha anyagi lehetőségeik engedik -
az U.F.C. szeretne alulról „épít
kezni", újabb fiatal, tehetséges 
focis táknak megadni a focizás 
örömét . V. V. 

A képen állnak balról jobbra: GÖnye János, Leiner Gergő', Görög Máté, Géczy Balázs, Kozma Ádám, Horváth Dávid. 
Guggolnak: Boznánszky Gábor, Géczy András, Eró'ss Máté, BÖcskör-Nagy Barnabás, Somlai Zoltán. A képről hiá
nyoznak: Fehér Bálint, Csákvári Patrik. 

Méhészeti felhívás 
Felhívjuk a méheket tartó állampolgárok 

figyelmét, hogy a 41/1997. (05.28.) sz. F M . 
rendelet - Állategészségügyi Szabályzat - 226 
§ (6.) bek. értelmében „A méhészkedést min
den év február végéig, az újonnan kezdett mé
hészkedést pedig 8 napon belül, a méhek tar
tási helye szerint illetékes települési önkor
mányzatjegyzőjének be kell jelenteni, aki a 
méhészeket nyilvántartásba veszi, és a nyil
vántartást folyamatosan vezeti." 

Amennyiben nem saját tulajdonú terüle
ten vannak elhelyezve a méhek, úgy a tulaj

donos által aláírt hozzájáruló nyilatkozatot 
is csatolni kell a bejelentéshez. 

Kérem, hogy amennyiben fent leírt beje
lentési kötelezettségüknek eddig nem tettek 
eleget, úgy azt 2001. február 28-ig szívesked
jenek megtenni a Celldömölk Város Polgár
mesteri Hivatal Műszaki Osztályán, ahol egy 
az előzőekben leírt FM-rendeletnek megfe
lelő formanyomtatványt kell kitölteni. 

Celldömölk Város Polgármesteri Hivatal 
Dumme) Ottó 
osztályvezető 

Élve a törvényadta lehetőséggel, felhívással 
fordulunk Önhöz, hogy a személyi 

jövedelemadója 1%-át a Kemenesalja 
Rádióklub javára felajánlani szíveskedjen. 
Ez a támogatás Önnek semmibe nem kerül, 

csupán szabad rendelkezési jogot biztosít 
adójának 1%-áról. 

Klubunk neve: Kemenesalja Rádióklub. 
Adószáma: 188852 H-1-18. 

Klubunk minden feltételnek megfelel, és a 
bíróságon 3 évnél régebben bejegyzett. 

Köszönettel: 
Kemenesalja Rádióklub vezetősége 
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Ha szerel... Ha barkácsol... Ha új kerékpárt vásárolna... 

A megoldás kulcsa: ..SZALU SZAKI" YAS-MC'SZAKI BOLTJA! 
Tungsram energiatakarékos kompakt fénycsó', Celldömölk,tíéfin tér7. 

E-27-es, 15 wattos, akciós áron 790 forint. TeU 95/420-346,30/2097-535 Szálai Zsolt.' 

Pályaügu - a kérdés ugyanaz: ki, mit, mikor hibázott? 

Dummel Ottó: A talajszerkezet az oka mindennek 
Folytatjuk a két hete megkezdett riportunkat, amelyben arra keres-

süka választ, mi okozta az új labdarúgópálya állagának rohamos rom
lását. A napokban a Celldömölki Polgármesteri Hivatal Műszaki Osz
tályán jártunk, ahol Dummel Ottó osztályvezető' véleményére voltunk 
kíváncsiak. A megrendeló'nevében az osztályvezető'az alábbiakat mond
ta el az üggyel kapcsolatban: 1998 június. Döntés született a pályaépí
tésről. A képviseló'-testület hozott határozatot a pálya megépítéséről. 
A döntést követően kiírt pályázatra három jelentkező'volt a kivitele
zést illetően. A pályázat az építési technológiában - mivel erre magyar 
szabvány nincs - szabad kezet biztosított a pályázó részére. 

1998. július 28. Aláírásra került a 
kivitelezési szerződés. A pályaépítési 
munkát a három pályázó közül a 
Kemélyép Kft. kapta meg, amely a 
német DIN-szabvány szerint vállalt 
a megépítésre kötelezettséget. A 
határidő az év december 31-e volt. 

1998 nyara. A kivitelezés elkezdő
dött. A földmunkákkal elkészültek 
október elejére. A füvesítésre azon
ban a nagy esőzések miatt nem tud
tak sort keríteni. Az esőzés következ
tében viszont a fűvetésre előkészített 
és alácsövezett gyephordozó rétegen 
nagy területen megállt a víz. 

1998. november 17. Egyeztető 
tárgyalás. Megvitat ták a GEO-
TECHNIKA Bt. által készíttetett 
adatközlést és megál lapí tot ták, 
hogy a talajmechanikai vizsgálatok 
alapján a gyephordozó réteg nem 
alkalmas a fű elvetésére. A kivite
lező vállalta, hogy további 5 centi
méter vastagságú szemcsés homo
kot hord fel, és azt összerotálja a 
gyephordozó réteggel a vízáteresz-
tés javítása érdekében. 

1999 tavasza. Folytatódik a mun
ka. A homokfelhordás megtörtént, 
de ismereteink szerint az összero-
tálás nem a megállapodásnak meg
felelően lett elvégezve, a fű elveté
se ennek ellenére megtörtént. 

1999. május 3. Műszaki átadás. 
AKemélyép Kft. illetékese azt nyi
latkozta, hogy első osztályú kivite
lezésben átadja a pályát azzal, hogy 
egy évig gondoskodik a fűnyírás
ról, négy hónapig pedig a pálya lo
csolásáról. 

1999. július 12. Mocsárszagot 
áraszt a pálya. Jegyzőkönyvileg rög
zítik, hogy a pályán keletkező tócsá

kat, melyek erős mocsárszagot 
árasztanak, meg kell szüntetni. A 
kijavítást szeptember 30-áig vállal
ta a kivitelező. 

2000. május 12. Pályaátadás. A 
pálya kezelését e naptól vette át a 
CVSE. A pályán a fű szépen kizöl
dült, de természetesen terhelve 
még nem volt. A kivitelező a ke
zelési leírásban a nyírásra, locso
lásra és műtrágyázásra tett javas
latot. A hengerezésre, terhelhető
ségre azonban a leírásban egy szó 
sem szerepel, nem hogy kizáróla
gos tiltás. 

2000. július 10. Pályabejárás eső
zés után. A CVSE kérelmére tör
ténik, mert szombaton elmaradt 
egy mérkőzés, mivel mintegy 200 
négyzetméteren a pályán tócsákban 
állt a víz. Ennek jeleit még hétfőn 
is tapasztalták, fűre lépéskor víz jött 
fel a gyephordozó rétegből. 

2000. augusztus 1. Újabb garan
ciális bejárás. A pálya vizesedése 
nem tűrt további halasztást. A meg
rendelő, hogy megakadályozza a to
vábbi romlását, egy szakcéggel el
végeztetett 473 000 forintért a pá
lyán talaj lazítást, a gyepregenerá
lást, a trágyázást, és újra megvizs
gáltatta, de most már két vállalat
tal is a gyephordozó réteg vízát-
eresztésére vonatkozó talajszerke
zeti összetételt. 

Dummel Ottó elmondta: „A ki
vitelező nem a talajszerkezet eset
leges hiányosságaival foglalkozott, 
hanem azokkal a kezelési gyakor
latokkal, melyekről az Új Kemenes
aljának is nyilatkozott. Különöseb
ben nem kívánok ezekkel foglalkoz
ni, mert lehetséges, hogy a kezelés 

során fordultak elő hiányosságok, 
de állítom, hogy az ezeken való vál
toztatás a legkevesebb feladat. A fő 
gond szerintünk az, hogy a gyephor
dozó talajréteg nem a szabvány elő
írása szerint lett megépítve. Két 
példát említek a kezelési hiányos
ságokra. Amíg a Kemélyép Kft. 
kezelte a pályát, ugyanaz a személy 
végezte a fűnyírást, mint a CVSE 
kezelése idején. Ugye nem hiszik el, 
hogy szándékosan megváltoztatta 
volna a nyírókés beállítását. Vagy a 
víz már 1998 őszén sem tudott el
szivárogni, a hengerezés pedig, 
amire a kivitelező hivatkozott, csak 
2000-ben történt!" 

2000. augusztus 14. Talajmecha
nikai eredmények születtek. A vizs
gálati eredmények azt bizonyítot
ták, hogy ugyan javult az előzőmun¬
kálatok óta a szerkezeti megoldás, 
de „az agyag- és iszaptartalom a víz
áteresztőséget illetően nem megfe
lelő." Ezt követően a kivitelező 
számtalan pontszivárgó építésével 
gondolta megoldani a tócsák meg
szüntetését. 

2000. október 19. Újabb garan
ciális bejárás. Az eddigi javítások 
nem hozták meg a várt eredményt, 
„a víz nem szivárog el, a pályának 
mocsárszaga van, az ismételt talaj
mintavételek agyagtartalma a meg
engedettnél magasabb." A kivite
lező „talajcserére nem lát lehető
séget", véleménye szerint további 
pontszivárgók építésével javítható 
a vízelvezetés. Felajánlotta a pálya 
kezelésének visszavételét novem

bertől május végéig terjedően, va
lamint a gyephordozó réteg felújí
tó munkálatainak év végéig törté
nő elvégzését. 

2000. december 28. Műszaki el
lenőrzés. A Hydro-Ep Kft. megál
lapítja: „Az elvégzett lazító csíko
zás ellenére a pályán, az egész felü
leten áll a víz a fű szintjéig... A szem
le alapján ismét megállapítható, 
hogy a pálya a tartósabb esőt, mely 
nem zápor, nem képes elvezetni, a 
szerkezetével valami gond van. A 
legutóbbi beavatkozás sem hozott 
javulást." 

- Végül megjegyezni kívánom, 
hogy a decemberi beavatkozás so
rán a gyephordozó rétegből külön
böző idegen anyagok, vas-, gumi-, 
bazalt- és tégladarabkák kerültek 
elő, ami arra enged következtetni 
bennünket , hogy a gyephordozó 
talajszerkezettel komoly gondok 
vannak - fejezte be tájékoztatását 
Dummel Ottó osztályvezető. 

Az elmondottakból a következte
tés az, hogy a megrendelő'szerint a 
pálya vízáteresztő' képességével, 
azaz a gyephordozó talajszerkeze
tével van a legnagyobb gond, me
lyet viszont a kivitelező' nem akar 
elfogadni annak ellenére sem, hogy 
több szakértői vélemény is megál
lapította: a nem megfelelő' vízát-
eresztó'ség oka a magas értékű 
agyag- és iszaptartalom. Nem tud
ni, mi következik ezután, egy azon
ban biztos: a víz továbbra is maka
csul tartja magát a felszínen. 

- tim -

OKTATÁS-SZERVEZÉS 
1071 Budapest, Bajza u. 1. m/312. 
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